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Minister zonder portefeuille (Luns) aan hoge commissaris te Djakarta (Van Bylandt), 14 dec. 1955

Tot dusverre valt over de conferentie weinig te vertellen. De openingsvergadering moest een uur
worden uitgesteld omdat in de speech van Anak Agung welke wij tien minuten voor het begin
pas ontvingen onaanvaardbare passages voorkwamen betreffende Nieuw-Guinea. Eerst nadat
deze geschrapt waren konden wij beginnen. De vergadering had verder een zuiver formeel
karakter. De tekst van de redevoeringen krijgt U per koerier. Maandagmorgen kwam Anak Agung
zijn geloofsbrief aanbieden, en heb ik nog enkele onderwerpen met hem besproken o.a. de
arrestanten waarop hij onbevredigend reageerde. Maandagmiddag bood ik een cocktail aan
waarbij verder zonder conclusie is gesproken over de plaats van de conferentie. Voorts werd een
misverstand opgehelderd omtrent uitlatingen die ik zou hebben gedaan op Schiphol betreffende
de gang van zaken in New York.

Gisterenmiddag hebben de delegatieleden van beide zijden informeel een eerste gesprek
gehad over de agendapunten waarbij de Indonesische wens bleek om de financieel-economische
overeenkomsten in een afzonderlijk nieuw protocol neer te leggen. Zij stemden er toen mee in
dat in afwachting van het totstandkomen van de nieuwe overeenkomsten geen hiaat mocht
ontstaan en dus tot bekrachtiging van eventuele nieuwe overeenkomsten de Finec moest blijven
voortbestaan.

Bij de bespreking van punt drie zeide Anak Agung dat zijn delegatie reëel genoeg was om
bij deze besprekingen niet de soevereiniteitsoverdracht van Nieuw-Guinea te vragen maar bij het
bespreken van praktische problemen zou hij toch de status van het gebied moeten aanroeren.
Door mij werd wederom uiteengezet dat hierover vruchtbare discussie onmogelijk was.

Bij de bespreking van het onderwerp der arrestanten was Rum de woordvoerder. Het
enige vermeldenswaardige is dat werd medegedeeld dat reeds besloten was  een of twee
advocaten toe te laten zulks met instemming van de president van de Hoge Raad doch dat het
een kwestie van timing was wanneer dit zou kunnen worden bekendgemaakt.
Rum verzekerde overigens dat niemand het beter zou kunnen doen dan mevrouw Bouman. Men
bleek in te stemmen met de keuze van Van Empel. Onzerzijds is medegedeeld dat wij deze nu
zullen polsen. Wij zullen hem vragen indien hij bereid is terstond een visum aan te vragen op het
Indonesische HC alhier.

Voorts is gisteren afgesproken dat wij ons vrijdag naar Genève zullen begeven waaraan zij
sterk bleven vasthouden. In verband met andere ambtsbezigheden zullen de Nederlandse
ministers zondag terugkeren hetgeen niet behoeft te beletten dat de adviseurs op financieel-
economisch terrein verder praten. Agung deelde mede dat aan zijn delegatie geen tijdslimiet is
gesteld zodat zij des nodig ook in Januari kunnen voortgaan met de besprekingen.

Tenslotte werd besloten dat hedenmorgen de politieke secties van beide delegaties
zouden bijeenkomen om de Indonesische wensen als bedoeld in punt een van de agenda te
vernemen. Hedenmorgen bleek echter dat zij niet bereid of in staat waren om enig concreet
voorstel te doen. De indruk werd verkregen dat men daarmede wilde wachten tot Genève. In
verband met het feit dat uit deze vergadering derhalve niets te rapporten viel werd de voor
hedenmiddag afgesproken vergadering tussen beide delegaties afgelast. - - -
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